

The new stars in the alpine hotel sky

Selection & Text: Claus Schweitzer

The Chedi Andermatt

Tel. +41 (0)41 888 74 88, DZ ab ca./

Double from approx. EUR 525, thechedi-andermatt.com

Die Fassade aus vertikalen Holzlamellen erinnert an Japan und die Rocky Mountains, fügt sich aber dennoch nahtlos in die Umgebung des Innerschweizer Bergdorfs ein. Die feinsinnige Architektur mit sauberen Linien setzt sich auch in den 104 Zimmern, den beiden Restaurants und im Spa fort. Das durchdachte Energiekonzept lässt auch umweltbewusste Gäste ruhig schlafen. Die Ernsthaftigkeit und das grundsätzliche Qualitätsbewusstsein, mit denen das erste europäische Chedi-Hotel zu Werke geht, lassen ahnen, dass es das Haus auf die Landkarte der internationalen Traveller schaffen wird.

The façade of vertical wooden slats may be more at home in Japan or the Rockies, but it still fits seamlessly into this mountain village in the heart of Switzerland. The sensitive architecture with its neat and clean lines is echoed in the 104 rooms, the two restaurants and the spa zone. And the Chedi also boasts a sophisticated energy concept to make even the greenest guest sleep soundly. In fact, with its professional approach and its fundamental commitment to quality, this first Chedi hotel in Europe should soon be featuring on the itineraries of many an international traveller.



W Verbier

Tel. +41 (0)27 472 88 88, DZ ab ca./

Double from approx. EUR 400, wverbier.com



Die internationalen Hotelgruppen erobern die Schweizer Skidestinationen – und die trendorientierten W Hotels aus dem Starwood-Imperium debütieren mit ihrem ersten alpinen Ableger. W steht für «Wow-Erlebnisse» und für den «Whatever/Whenever-Service». Erstere hat man im Fall von Verbier im DJ-animierten Living Room, im Away Spa & Sweat und im Restaurant unter der Ägide des spanischen Starkochs Sergi Arola. Der Service versucht jeden Wunsch zu erfüllen. Wer sich beeilt, kann den anderen exklusiv davon erzählen.

The international hotel groups are coming to Switzerland's ski destinations. And the fashion-minded W Hotels of the Starwood empire have also just opened their first alpine address. The W stands for "wow", and also for the "whatever/whenever" service; and the "whatever" at the W Verbier ranges from the Living Room (complete with DJ) to the Away Spa & Sweat and the restaurant run by top Spanish chef Sergi Arola. The service is impeccable, too. So if you're seeking a new hotel to tell your friends about, here's the place to head. You'll probably need to hurry, though ...

Lonhea, Villars-sur-Ollon

Tel. +41 (0)24 495 38 88, ab ca. EUR 6500 pro Woche all-inclusive/
from approx. EUR 6,500 a week all-inclusive, lonhea.com

Der neueste Schweizer Gesundheitstempel ist eine Art «Luxus-Drillcamp» mit täglich vier Stunden körperlichen Aktivitäten in der Gruppe (max. fünf Personen), meist draussen in der Natur, sowie weiteren vier Stunden stark individualisierten Treatments und Personal Training Sessions. Das Essen fokussiert eher auf gute Ernährung als aufs Kalorienzählen. Nach einer Woche Lonhea fühlt man sich wieder quicklebendig – und ist bestens für eine nachhaltige Lifestyle-Änderung motiviert.

Switzerland's latest temple of health and well-being is a kind of "luxury boot camp", with four hours a day of physical activity in groups (of no more than five persons), largely in the open air, and another four hours of highly individualised treatments and personal training sessions. The food, too, is geared more to healthy eating than to counting the calories. All of which means that a week at Lonhea will leave any visitor feeling refreshed and rejuvenated – and amply motivated – and to make a longer-term lifestyle change.

